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fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 21 
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Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Andréa Hedin (M) Vice ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Anna Ekström (S) 
Emilio Reyes Ludwig (S) 
Tina Kratz (V) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Aida Badeli (MP) 
Jan Jönsson (L) 
Claes Nyberg (C) 
Leo Sutic (M) ersätter Hanna Werner (M) 
Jens Ahl (M) ersätter Erik Jonsson (M) 
Mats Johnsson (SD) ersätter Linnéa Vinge (SD) 
 

Ersättare Ellen William-Olsson (S) 
Anne Charlotte Pernold (S) 
Camila Salazar Atias (S) 
Malin Ottosson (V) 
Oliver Björklund (MP) 
Frida Bondesson (KD) 
 

Övriga närvarande Fredrik Strelert Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Peter Bragner Avdelningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Eva-Li Littorin Enhetschef 
Mika Metso - Stabschef 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Britt-Marie Selin Personalföreträdare 
Isabella Chee-Awai Borgarrådssekreterare 
 

Justerare Emilia Bjuggren, Andréa Hedin 
 
 

Paragraf §§1-7, §§9-10, §§12-15, §§17-20, §23 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utses att justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 4 december 2024. 
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§ 2 
Information från förvaltningen  

Beslut  
  
2.1 Uppföljning av villkor för strukturbidrag till fristående 
resursskolor 
Anette Burman, avdelningschef, informerar om ärendet avseende 
uppföljningen av villkor för strukturbidrag till fristående 
resursskolor. 
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§ 3 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
3.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 11 november 2024 
Protokollen från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp 
den 11 november 2024 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
3.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för funktionshinderfrågor 
den 13 november 2024 
Protokollet från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 13 november 2024 
anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2024/228 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområden anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/228-16 Anmälan av beslut från 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
november 2024 

 UTBF 2024/228-16.1 KF § 15 Sammanträdesdagar för 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för tiden 1 
januari 2025- 31 december 2025 

 UTBF 2024/228-16.2 KF § 16 Rese- och mötespolicy för 
Stockholms stad 

 UTBF 2024/228-16.3 K § 16 System för intern 
klimatväxling för tjänsteresor med flyg för Stockholms stad 

 UTBF 2024/228-16.4 KS EKTU § 7 Inhyrning av 
administrativ lokal på Hammarby Allé 150 

 UTBF 2024/228-16.5 KS EKTU § 8 Inhyrning av 
administrativ lokal på Heleneborgsgatan 2A 
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§ 5 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2024/209 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 7 november 2024 
(bilaga a). 

2. Kontorsutlåtande - En översyn av 23 kap. brottsbalken 
(SOU 2024:55) (bilaga b). Dnr. UTBF 2024/5659. 

3. Kontorsutlåtande – En modern krisreglering för 
verksamheter på skolområdet (bilaga c). Dnr UTBF 
2024/5709. 

4. Beslut om skolkort (SL-kort) läsåret 2024–2025 (bilaga d). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/209-41 Sammanställning - Delegationsbeslut 
och inkomna handlingar november 2024 

 UTBF 2024/209-41.1 Bilaga a Delegeringsbeslut till och 
med den 7 november 2024 

 UTBF 2024/209-41.2 Bilaga b Kontorsutlåtande - En 
översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 202455) 

 UTBF 2024/209-41.3 Bilaga c Kontorsutlåtande - En 
modern krisreglering för verksamheter på skolområdet 

 UTBF 2024/209-41.4 Bilaga d Delegationsbeslut - skolkort 
(SL-kort) Polhems anpassade gymnasieskola 
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§ 6 
Månadsprognos oktober 2024  
UTBF 2024/1529 
 

Beslut  
Månadsrapporten för oktober månad 2024 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1529-19 Månadsprognos oktober 2024 
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§ 7 
Till- och ombyggnad Lillholmsskolan, kvarteret 
Falkholmen 3, Skärholmen  
Reviderat genomförandebeslut 
UTBF 2023/1174 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
följande: 
  

Genomförande enligt reviderat genomförandeförslag av 
utbildningsnämndens projekt Till- och ombyggnad 
Lillholmsskolan i kvarteret Falkholmen 3, Skärholmen med 
en hyresgenerande investeringsutgift om 298,6 mnkr och en 
tillkommande årshyra år ett om 26,4 mnkr godkänns. 
  

Utbildningsnämnden beslutar för egen del: 
  

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
reviderade genomförandeförslag om projekt Till- och 
ombyggnad Lillholmsskolan i kvarteret Falkholmen 3, 
Skärholmen med en hyresgenererande investeringsutgift om 
298,6 mnkr och en tillkommande årshyra år ett om 26,4 mnkr 
godkänns. 
  

Reservationer 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
Claes Nybergs (C) och vice ordföranden Andréa Hedin med fleras 
(M) förslag till beslut. 
  
Mats Johnsson (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för Claes Nybergs (C) och vice ordföranden Andréa Hedin med 
fleras (M) förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolfastigheter i Stockholm AB driver tillsammans med 
utbildningsnämnden ett till- och ombyggnadsprojekt på 
Lillholmsskolan. Målet är att utöka skolans kapacitet med 420 
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elevplatser till totalt 990 elevplatser. Ett genomförandebeslut för 
projektet fattades 2018 som innebar att projektet skulle genomföras 
i tre etapper. Projektets två första etapper har genomförts där två 
nya byggnader, hus G och H står klara. 
  
Under våren 2023 pausades projektet på grund av stora 
kostnadsökningar. Därefter har ett reviderat genomförandeförslag 
utarbetats, som inkluderar de återstående åtgärderna i etapp 3, 
främst idrottslokaler samt utökad kapacitet för ventilation och 
verksamhetsanpassning i hus A och B. 
  
Det reviderade förslaget innebär att den tidigare planerade nya 
idrottshallen utgår. I stället återställs och verksamhetsanpassas 
skolans befintliga idrottssal, som under projektet används som 
matsal. Skolans resterande behov av idrottslokaler tillgodoses 
genom inhyrning i idrottsförvaltningens idrottshallar i området. 
Förslaget innebär en kostnadsökning om 74,1 mnkr sedan 
genomförandebeslut 2018 men en minskad kostnad om 57,1 mnkr 
sedan våren 2023. 
  
Ny projektkostnad inklusive index beräknas till 375,5 mnkr. 
Projektkostnaden i nominellt pengavärde (exklusive index) 
beräknas till 372,1 mnkr, varav investeringsutgiften är 360,0 mnkr 
och direktfinansiering är 12,1 mnkr. 
  
Enligt ny tidsplan förväntas etapp 3 vara klar september 2027. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) och vice ordföranden Andréa Hedin med flera 
(M) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Centerpartiets 
(C) och Moderaternas (M) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna utbildningsförvaltningens förslag 
till beslut. 

2. Att nybyggnationen av en idrottshall om 900 kvm vid 
Lillholmsskolan genomförs i enighet med tidigare 
demokratiskt fattade beslut. 

3. Att SISAB ska eftersöka externa hyresgäster i syfte att 
genomförandet inte påverkar skolpengen och drabbar 
skolverksamheten negativt. 

4. Att därutöver anföra följande: 
  
”Stadsledningskontoret och koncernledningen anser att det 
är mycket positivt att idrottshallen ska kunna hyras ut efter 
skoltid” och ”Det är glädjande att den planerade 
idrottshallen kommer att öppnas upp för föreningslivet på 
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kvällar och helger. Precis så här bygger vi Stockholm smart 
och hållbart, nämligen i samverkan mellan skola och idrott.” 
  
Ja, så lät det i slutet av 2018 när genomförandebeslutet om en 
ny-, till- och ombyggnad av Lillholmsskolan i Skärholmen 
togs av kommunfullmäktige. Men nu är det annat ljud i pipan, 
med det här beslutet står Skärholmens stadsdel utan 
Lillholmsskolans nya idrottshall som skulle bli 900 kvm stor 
och delbar i tre delar samtidigt som multihallen på Vårbergs 
IP blivit kraftigt försenad av vänsterstyrets ideologiska 
låsningar. 
  
Lillholmsskolans nya idrottshall skulle täcka skolans behov 
av idrottssalar och vara slutet för att elever behöver ta sig till 
andra hallar längre bort under skoltid. Fyrtio minuter tur och 
retur till Skärholmshallen från Lillholmsskolan 2-3 gånger i 
veckan innebär upp till två timmars av förflyttning varje 
vecka och därmed längre skoldagar. Dessutom uppger elever 
och föräldrar att de inte känner sig trygga att eleverna ska 
förflytta sig mellan skolan och Skärholmshallen när de 
tvingas passera genom ett särskilt utsatt område. Den 
planerade nya hallen skulle dessutom vara tillgänglig för 
föreningslivet på kvällar, helger och lov. Detta beslut är en 
förlust både för eleverna och föreningslivet i en tid där 
behovet hos idrottsföreningarna är skriande och 
vänstermajoriteten har sett på medan antalet bokningsbara 
tider har rasat efter 2022. 
  
Barn och ungdomar ska ha en meningsfull fritid oavsett var i 
Stockholm de bor. En meningsfull fritid är hälsofrämjande 
och en viktig pusselbit i att skapa lokal gemenskap och trygga 
stadsdelar. Vi vet också att fysisk aktivitet stärker elevernas 
skolresultat. Forskning visar att barn från hushåll med låg 
inkomst är föreningsaktiva i mindre omfattning än barn från 
hem med högre inkomster. Statistiken bekräftar detsamma. 
2023 deltog 72 procent av ungdomarna på Kungsholmen i 
föreningslivet, i Skärholmen var motsvarande siffra 44 
procent. Elevantalet i Skärholmen bedöms dessutom till 
skillnad från flera andra stadsdelar öka under lång tid och 
minst 4000 nya bostäder planeras i området. Att med den 
vetskapen kassera ännu en planerad idrottshall i ett av stadens 
mest utsatta områden bevisar att vänsterstyret återigen inte 
förmår att se till helheten. 
  
Vi står fast vid att den planerade nya idrottshallen vid 
Lillholmsskolan ska byggas. 
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Jan Jönsson (L) anmäler att han ansluter sig till det gemensamma 
förslaget till beslut från Claes Nyberg (C) och vice ordföranden 
Andréa Hedin med flera (M). 
  
Mats Johnsson (SD) anmäler att han ansluter sig till det 
gemensamma förslaget till beslut från Claes Nyberg (C) och vice 
ordföranden Andréa Hedin med flera (M). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag samt ett gemensamt förslag 
från Claes Nyberg (C) och vice ordföranden Andréa Hedin med 
flera (M). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till Claes Nybergs (C) och vice ordföranden Andréa 
Hedin med fleras (M) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1174-37 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Till- och ombyggnad Lillholmsskolan kvarteret Falkholmen 
3 Skärholmen 

 UTBF 2023/1174-38 Bilaga 1 - Barnkonsekvensanalys 
 UTBF 2023/1174-33 Bilaga 2a. PM kostnadsökning dat 

240930 
 UTBF 2023/1174-32 Bilaga 2b. Offertbilaga samtliga 

projekt 2024-09-30x 
 UTBF 2023/1174-31 Bilaga 2. Offert för rev. 

genomförandebeslut dat 240930 
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§ 9 
Sammanträdestider för utbildningsnämnden 2025  
UTBF 2024/5884 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande med förslag på sammanträdestider för 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har tagit fram ett förslag med 
sammanträdestider för utbildningsnämnden 2025. Förvaltningen 
föreslår att utbildningsnämnden sammanträder enligt följande 
datum: 
  
23 januari 
 
20 februari Verksamhetsberättelse 2024 
 
27 mars 
 
24 april Underlag till budget 2026 (treårsbudget) 
 
22 maj 
 
12 juni Tertialrapport 1 
 
28 augusti 
 
25 september Tertialrapport 2 
 
23 oktober 
 
20 november 
 
11 december Verksamhetsplan 2026 
 
 
Om ingenting annat meddelas äger sammanträdena rum kl. 16:30 i 
lokal Insikten, Hantverkargatan 2F. Sammanträdena är inte öppna 
för allmänheten. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5884-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Sammanträdestider 2025 
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§ 10 
Uppföljning av villkor för strukturbidrag till fristående 
resursskolor  
UTBF 2024/5056 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

uppföljning av villkor för strukturbidrag till fristående 
resursskolor, bilaga 1. 

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma till nämnden med ett förslag om tydligare villkor 
för strukturbidrag till fristående resursskolor i syfte att 
underlätta efterlevnad, likvärdighet och uppföljning av 
villkoren. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I juni 2021 beslutade Utbildningsnämnden i Stockholm stad att 
fristående resursskolor ska ges ett förhöjt grundbelopp för elever i 
skolformen grundskola. Syftet med det förhöjda grundbeloppet är 
att kompensera för de merkostnader som resursskolorna har på 
grund av att skolan har begränsat sitt mottagande till elever i behov 
av särskilt stöd, exempelvis med utökad lärartäthet och relevant 
specialistkompetens. 
  
Under 2024 har förvaltningen genomfört en uppföljning av 
villkoren och gjort en sammantagen beskrivning av hur de 30 skolor 
som erhåller det förhöjda grundbeloppet uppfyller villkoren. 
Beskrivningen visar bland annat att det råder stora skillnader mellan 
resursskolorna och att de sammantaget har en högre lärartäthet än 
riksgenomsnittet för grundskolor. Förvaltningen konstaterar 
samtidigt genom uppföljningen att villkoren för strukturbidraget är 
otydliga och svåra att följa upp. Exempelvis definierar inte villkoren 
vad ” behov av särskilt stöd” innebär eller vilken typ av särskilt stöd 
som resursskolorna ska kunna erbjuda. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens uppföljning av villkor för strukturbidrag 
till fristående resursskolor. Fortsatt föreslår förvaltningen att 
nämnden ger förvaltningen i uppdrag att återkomma till nämnden 
med ett förslag om tydligare villkor för strukturbidrag till fristående 
resursskolor i syfte att underlätta efterlevnad, likvärdighet och 
uppföljning av villkoren. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Kunskaper och goda skolresultat skapas i klassrummet och 
antalet barn i behov av särskilt stöd blir allt fler. Det som 
skiljer resursskolan från ordinarie skolor är till exempel att 
klasserna är mindre, pedagogiken är bättre anpassad efter 
individen och att personalen ofta har erfarenhet av barn med 
olika funktionsvariationer. Staden har över tid byggt upp ett 
eget system för särskilda undervisningsgrupper vilket är 
positivt men enbart detta svarar inte upp mot vad många 
vårdnadshavare efterfrågar för sina barn. Resursskolor svarar 
upp mot den frustration och längtan till kunskap och 
skolgemenskap som många elever och vårdnadshavare 
upplever. 
  
Under den föregående grönblå majoriteten såg vi till att utöka 
såväl antalet CSU-platser som RSU-platser i staden. Vi såg 
till att möjliggöra särskilda undervisningsgrupper i alla 
skolor, kommunala liksom fristående. Resursskolornas 
möjlighet att bedriva den viktiga verksamhet som dagligen 
gör skillnad för barn med särskilda behov har inte alltid varit 
självklar. Därför genomförde vi också en viktig reform för att 
säkerställa grundförutsättningarna för skolorna genom ett 
strukturbidrag. Det bidrog till att de elever som hittat en plats 
de kan frodas och växa i sina färdigheter och kunskaper 
genom anpassade miljöer och specialiserad pedagogik kunde 
fortsätta sina resor till skolframgångar. 
  
Skattemedel ska alltid användas effektivt och ändamålsenligt 
och det är angeläget att de modeller och system som 
Stockholm har också följs upp. Att förtydliga kriterierna för 
att erhålla strukturersättning är bra, men det är viktigt att man 
inte återigen hamnar i den situationen som rådde innan 
införandet av strukturbidrag och det endast utbetalades 
tilläggsbelopp: att systemet blir så byråkratiskt fyrkantigt att 
pengar som ska gå till elever i behov av särskilt stöd blir kvar 
på förvaltningen. Vi ser dock med stor oro på hur den 
ideologiska inriktningen som den aktuella politiska 
majoriteten står för kan komma att förändra möjligheten för 
resursskolor att bedriva sin verksamhet. Vi kommer inte att 
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acceptera framtida förändringar i resursfördelningssystemen 
som skulle leda till att alla de barn som valt en resursskola 
som svar på deras barns stora behov ska behöva bli av med 
den valfriheten. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det särskilda uttalandet från Andréa Hedin med flera 
(M), Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5056-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Uppföljning av vilkor för strukturbidrag till fristående 
resursskolor 

 UTBF 2024/5056-1.1 Bilaga 1 Rapport uppföljning av 
villkor för strukturbidrag 241029 

 UTBF 2024/5056-1.2 Bilaga 2 Förteckning över de 
fristående resursskolorna 

 UTBF 2024/5056-1.3 Bilaga 3 Intervjufrågor vid 
skolbesöken 

 UTBF 2024/5056-1.4 Bilaga 4 Exempel från överlämnade 
åtgärdsprogram 

 UTBF 2024/5056-1.5 Bilaga 5 Intygande om begränsning i 
mottagande 2024 

 

Sida 17 (37)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-21 

§ 12 
Öppna skolans lokaler för förenings- och 
idrottsverksamhet  
Redovisning av budgetuppdrag 
UTBF 2024/1682 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningarnas rapport 

som redovisning av budgetuppdraget om att öppna skolans 
lokaler för förenings- och idrottsverksamhet. 

2. Utbildningsnämnden hemställer hos kommunstyrelsen att i 
samband med beslut om stadens budget ge 
idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att årligen se över skolersättningen. 

  
Reservationer 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Föreningslivet i Stockholm är rikt och mångfacetterat. Staden har en 
långvarig samverkan med föreningslivet. Utbildningsförvaltningen, 
kulturförvaltningen, idrottsförvaltningen och SISAB har under flera 
år samarbetat för att tillgängliggöra skollokaler efter verksamhetstid 
och är positiva till en samverkan som kan bidra till ett ännu mer 
effektivt lokalutnyttjande inom staden. 
  
Förvaltningarna har tillsatt en särskild projektgrupp som under året 
har haft i uppdrag att definiera hindren, kartlägga uthyrningen av 
idrottslokaler samt identifiera vägar mot att öppna upp fler lokaler i 
skolan för föreningslivet. Förvaltningarna föreslår i sin rapport att 
en förvaltningsövergripande styrgrupp tillsätts med uppdrag att 
driva de strategiska frågorna framåt. Detta för att kunna arbeta med 
frågorna på ett regelbundet och systematiskt sätt. Vidare föreslås att 
utbildningsnämndens delegationsordning revideras så att beslut om 
uthyrning av skollokaler fattas centralt av förvaltningen och att 
överenskommelsen som reglerar upplåtelsen ska ses över av 
förvaltningarna. Kostnadsfördelningen av beställningar för 
anpassning tydliggörs och schablonersättningen som betalas ut till 
skolorna bör ses över årligen i syfte att säkerställa att merkostnader 
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för lokalupplåtelse som inte ingår inom ramen för skolans uppdrag 
inte heller ska belasta skolpengen. 
  
Förvaltningarna föreslår att utbildningsnämnden, idrottsnämnden 
och kulturnämnden godkänner förvaltningarnas rapport som 
redovisning av budgetuppdraget om att öppna skolans lokaler för 
förenings- och idrottsverksamhet. Vidare hemställer 
utbildningsnämnden och idrottsnämnden hos kommunstyrelsen att i 
samband med beslut om stadens budget ge idrottsförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen i uppdrag att årligen se över 
skolersättningen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) och vice ordföranden Andréa Hedin med flera 
(M) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Centerpartiets 
(C) och Moderaternas (M) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att komplettera ärendet med en åtgärdsbeskrivning, 

kostnadsuppskattning och tydligare tidsplan för 
öppnandet av de skolidrottslokaler som har ”relativt 
enkla åtgärder” och ”mer åtgärder”. 

3. Att beslutet innefattar en inriktning att antalet 
bokningsbara tider ska öka på kvällar, helger och lov i 
samtliga hallar i stadens bestånd där det är möjligt. 

  
Den akuta anläggningsbristen i Stockholm stad sätter enorma 
käppar i hjulen för våra barns och ungas möjlighet till idrott. 
Därför är det under all kritik att vi haft så många 
skolidrottslokaler fortsatt fått stå tomma kvällstid, på helger 
och lov istället för att våra idrottsföreningar kunnat nyttja 
dem. Vi har tappat två år på grund av den passivitet 
vänstermajoriteten har visat. 
  
Det är nu glädjande att vi fått ta del av budgetuppdraget för 
2024 om vilka åtgärder som krävs för att öppna upp 
Stockholms skolidrottslokaler. Att ansvaret förflyttas från 
rektorerna till utbildningsförvaltningen centralt är bra och 
nödvändigt för att få till en förändring. Som ärendet också 
lyfter är tillgång till skolidrottslokaler för föreningar under 
lov efterfrågade. Det här är en viktigt och prioriterad punkt i 
arbetet med skolidrottslokalerna då många barn behöver 
erbjudas fritidsaktivitet som mest under just lov och att deras 
kontakt med sitt sammanhang i idrott och föreningsliv inte 
avbryts. För många kan fritidsaktiviteten vara den stabilaste 
punkten om det finns utmaningar i hemmiljön. Det är också 
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bra att det lyfts fram behov av samordning kring utrustning i 
skolidrottslokalerna som föreningar kan nyttja. Inte sällan kan 
föreningar också i överenskommelser bidra med utrustning 
som skolorna kan använda för bättre samnyttjande av 
resurser. 
  
Det har varit tydligt att det arbete som förra mandatperioden 
pågått avseende att tillgängliggöra skolidrottslokalerna under 
en lång tid avstannat. Särskilt anmärkningsvärt var att antalet 
bokningsbara tider dessutom minskat kraftig med start 2023. 
En utveckling som föreningarna upprepat har visat har 
fortsatt, framförallt i innerstaden. 
  
Flera skrivelser och motioner har lagts sen dess och åtskilliga 
artiklar i media har skrivits. Tillsammans med idrottsrörelsen 
och deras stora engagemang har vi skjutit majoriteten framför 
oss för att få till en förändring. Det har gått att visa att åren 
2023-2024 har ett stort antal bokningsbara tider försvunnit 
och där vissa skolor minskat antalet tider på kvällar, slutat ge 
tillträde på helger och även minskat tillgänglighet under lov. 
Vi har också kunnat visa att upp emot 4500 timmar kan 
tillkomma om tillgängligheten ökar som tänkt utanför skoltid. 
  
Vi ställer oss frågande till att ärendet beskriver 20 
skolidrottshallar som majoriteten skriver ska fortsätta utredas. 
Att 11 av de 20 skolorna fortsatt ska utredas under 2025 
medan resten skjuts på framtiden är inte acceptabelt. Vi 
saknar också en tydlig beskrivning över vilka åtgärder som 
krävs för varje enskild skola samt en kostnadsuppskattning 
och en tydlig prognos för genomförande. Vi hade förväntat 
oss ett tydligt beslut om att samtliga hallar ska öppnas, om 
inte synnerliga skäl finns i ett enskilt fall. Dessutom saknas 
även ett förslag till beslut om att antalet bokningsbara tider 
ska öka och att tillgänglighet ska ges i samtliga hallar på 
kvällar, helger och lov i den utsträckning som är möjligt. Det 
är möjligt i flera andra kommuner, och är givetvis också 
möjligt i Stockholms stad. Utan den inriktningen kan vi inte 
säkerställa att fler öppna hallar också betyder fler timmar som 
föreningslivet kan nyttja dem. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag samt ett gemensamt förslag 
från Claes Nyberg (C) och vice ordföranden Andréa Hedin med 
flera (M). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
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Vi ser positivt på ambitionen att i högre grad öppna skolans 
lokaler för förenings- och idrottsverksamhet. Vi vill dock 
poängtera vikten av att uthyrning av skollokaler till 
föreningar inte på något sätt stör undervisningen eller skapar 
belastning för skolledningarna. Utbildningsförvaltningen 
skriver att tillgängliggörandet inte ska drabba skolorna 
ekonomiskt, men det riskerar ändå medföra merarbete och 
ökat ansvar för stadens rektorer. Det är därför viktigt att 
förvaltningen följer upp att skolledarnas arbetsbelastning inte 
ökar när fler lokaler tillgängliggörs. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

I Kristdemokraternas förslag till budget föreslås att 
idrottsnämnden, i samverkan med utbildningsnämnden, ska 
arbeta för ett ökat nyttjande av idrottshallar. Detta ska ske 
genom att bland annat att utreda möjligheterna att inrätta 
hallvakter för att bistå stadens rektorer i tillhandahållandet av 
sina lokaler. Vi tror att detta kan vara en väg framåt för att 
minska komplexiteten för uthyrningar av idrottslokaler i 
stadens skolor, kanske snarare än ytterligare en styrgrupp. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1682-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Öppna skolans lokaler för förenings- och idrottsverksamhet 

 UTBF 2024/1682-1.1 Bilaga 1 Information och regler om 
upplåtande av skollokaler till idrottsförvaltningen 

 UTBF 2024/1682-1.2 Bilaga 2 Rapport Öppna skolans 
lokaler för förenings- och idrottsverksamhet 
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§ 13 
Ändringar i delegationsordningen för 
utbildningsnämnden  
UTBF 2024/5133 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslagen till ändringar i 

delegationsordningen för utbildningsnämnden i enlighet 
med utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden delegerar samtliga beslut i 
delegationsordningen till utbildningsdirektören. 
Utbildningsdirektören beslutar om vidaredelegation. 

3. Ändringarna i delegationsordningen träder i kraft den 1 
januari 2025. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen arbetar löpande med att uppmärksamma 
behov av förändringar och uppdateringar av utbildningsnämndens 
delegationsordning utifrån bland annat förändrad lagstiftning och 
behov av uppdateringar av redaktionell karaktär. Förvaltningen 
redovisar i tjänsteutlåtandet ett antal förslag till förändringar av 
befintliga och tillägg av nya delegationer. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förslagen till ändringar i delegationsordningen för 
utbildningsnämnden i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande 
med tillhörande bilaga. Vidare föreslår förvaltningen att nämnden 
delegerar samtliga beslut i delegationsordningen till 
utbildningsdirektören och att utbildningsdirektören beslutar om 
vidaredelegation. Ändringarna i delegationsordningen föreslås träda 
i kraft den 1 januari 2025. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5133-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ändringar i delegationsordningen för utbildningsnämnden 
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 UTBF 2024/5133-2 Bilaga - Delegationsordning 
utbildningsnämnden 
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§ 14 
Årets lärare, lärarlag, rektor och biträdande rektor  
Förslag till reviderade anvisningar 
UTBF 2023/7190 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag till reviderade anvisningar för att utse årets lärare, 
lärarlag, rektor och biträdande rektor enligt bilaga. 

2. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 
besluta om praktiska detaljer i samband med 
nomineringsprocessen och prisutdelningen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har sedan 2014 på uppdrag av nämnden 
delat ut pris för årets lärare och lärarlag i grundskolan respektive 
gymnasieskolan. Sedan 2017 finns motsvarande pris för årets rektor 
och biträdande rektor i grundskolan respektive gymnasieskolan. 
Syftet med priserna är att lyfta fram lärare och lärarlag som 
utmärker sig för goda insatser i undervisningssituationen och 
uppmärksamma det pedagogiska ledarskapet hos stadens skolledare. 
  
Förvaltningen har under året genomfört en översyn av nuvarande 
anvisningar i syfte att se över kriterier och processer som inte längre 
är aktuella eller relevanta samt tagit fram ett förslag med nya 
kriterier och samlade anvisningar för de olika utmärkelserna. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag till reviderade anvisningar för att 
utse årets lärare, lärarlag, rektor och biträdande rektor. Vidare 
föreslår förvaltningen att nämnden delegerar till 
utbildningsdirektören att besluta om praktiska detaljer i samband 
med nomineringsprocessen och prisutdelningen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2023/7190-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Årets lärare, lärarlag, rektor och biträdande rektor 
 UTBF 2023/7190-1.1 Anvisning Årets lärare, lärarlag, rektor 

och biträdande rektor  
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§ 15 
Studievägsutbudet i gymnasieskolan och anpassade 
gymnasieskolan läsåret 2025/26  
UTBF 2024/5910 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden fastställer studievägsutbudet i gymnasieskolan 
och anpassade gymnasieskolan läsåret 2025/2026 i enlighet med 
utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden fastställer årligen studievägsutbudet. 
Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande innehåller förslag till 
organisation av studievägsutbudet vid stadens kommunala 
gymnasieskolor och anpassade gymnasieskolor läsåret 2025/2026. 
  
Antalet platser på de olika programmen i gymnasieskolan och i 
anpassade gymnasieskolan ska enligt skollagen så långt det är 
möjligt anpassas med hänsyn till ungdomarnas önskemål och 
arbetsmarknadens behov. Anpassningen till elevernas önskemål 
innebär att förvaltningen inte kan göra den definitiva 
dimensioneringen innan ungdomarnas val är kända. Beslut om 
ändringar i dimensionering, liksom fördelningen av 
utbildningsplatser till respektive skolenhet, är sedan tidigare 
delegerat till gymnasiedirektören. På totalen föreslår förvaltningen 
en minskning av antalet platser i årskurs 1. Minskningen sker 
företrädesvis på högskoleförberedande program och 
introduktionsprogrammet språkintroduktion. 
  
Utifrån budgetuppdraget att utreda förutsättningarna för att starta ett 
yrkesprogram på någon av stadens gymnasieskolor som idag 
domineras av högskoleförberedande program föreslår förvaltningen 
att försäljnings- och serviceprogrammet startar på Bromma 
gymnasium läsåret 2025/26. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden fastställer 
studievägsutbudet i gymnasieskolan och anpassade gymnasieskolan 
läsåret 2025/2026 i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5910-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Förslag till studievägsutbud i gymnasieskolan och anpassade 
gymnasieskolan läsåret 2025/2026 

 UTBF 2024/5910-1.1 Bilaga - Studievägsutbudet 2025/2026 
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§ 17 
Angående stöd för rektorer  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson m.fl. (L) 
UTBF 2024/4712 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson 
m.fl. (L) med frågor om förvaltningens stöd till rektorer. 
  
I skrivelsen konstateras att stadens skolor de senaste åren ställts 
inför ökade kostnader inom en rad områden och att detta, 
tillsammans med ett krympande elevunderlag, har bäddat för ett 
ansträngt ekonomiskt läge. I denna situation är det, menar Jönsson 
m.fl., viktigt att rektorerna får stöd i att kunna prioritera och att de 
avlastas uppgifter bortom kunskapsuppdraget. Mot bakgrund av 
detta ställs frågor till förvaltningen om stöd, roller, behov och forum 
för att stärka andra fokus än de ekonomiska. 
  
Förvaltningen arbetar strategiskt för att på alla sätt stötta och avlasta 
rektorerna i deras uppdrag. Varje skola har en controller och en HR-
konsult särskilt kopplade till skolan. Dessa funktioner stöttar rektor 
och skolledning i ekonomiska prioriteringar och ger stöd i 
personalärenden. Rektorerna har administrativa chefer, 
skolintendenter, biträdande rektorer och andra funktioner på skolan 
som avlastar administrativa sysslor och åligganden bortom 
kunskapsuppdraget. Alla grundskole- och gymnasiechefer arbetar 
utifrån ett nära ledarskap där rektor får det stöd som behövs från 
olika funktioner på central förvaltning, sina rektorskollegor och 
andra nätverk. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi tackar förvaltningen för svaret på vår skrivelse. 
Förvaltningen beskriver i tjänsteutlåtandet arbetet med 
samverkansforum mellan förvaltning och rektorer. Det är 
viktigt att dessa forum finns, men det är viktigt att de präglas 
av arbete med frågor som rektorerna behöver. 
Förutsättningarna för den enskilda skolan måste vara i 
centrum. Bakgrunden till att vi lade skrivelsen var att vi från 
ett antal skolbesök förstått att det från skolornas sida ibland 
uppfattas som att förvaltningen dirigerar skolorna ovanifrån 
med direktiv som antingen inte är applicerbara på de aktuella 
skolorna, eller är direkt motstridigt mot de utmaningar den 
enskilda skolan har att arbeta mot. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/4712-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse angående stöd för rektorer 

 UTBF 2024/4712-1 Skrivelse från Liberalerna angående stöd 
för rektorer 
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§ 18 
Gråzonsbarn  
Svar på skrivelse från Liberalerna (L) 
UTBF 2024/4711 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har mottagit en skrivelse från Liberalerna 
(L) där man lyfter synpunkter kring så kallade gråzonsbarn, barn 
som inte uppfyller kriterier för anpassad skola men som har svårt att 
nå målen för grundskola och gymnasieskola på grund av sin 
kognitiva förmåga. Skribenterna vill se en särskild plan för arbetet 
med att stödja gruppen så att de inte hamnar utanför systemet. 
Dessutom anser skribenterna att kursplanerna behöver förändras på 
nationell nivå för att möta dessa elever. 
  
Förvaltningen instämmer i att det finns barn och unga som behöver 
stödjas i sin skolgång och i övergången till gymnasieskolan. 
Etablerade rutiner vid skolövergångar skapar trygghet och 
möjliggör förebyggande insatser för att säkerställa en bra lärmiljö i 
den mottagande skolan. Detta inkluderar ett strukturerat utbyte av 
information och erfarenheter mellan skolor, där avlämnande skola 
ansvarar för att föra vidare relevant information. I gymnasieskolan 
finns det, till skillnad från grundskolan, inga särskilda 
undervisningsgrupper eller möjligheter till enskild undervisning. I 
stället erbjuds specialpedagogiska verksamheter där undervisningen 
och lärmiljön anpassas efter elevernas individuella behov, inklusive 
anpassning av gruppstorlek och arbetssätt. Personalen i dessa 
verksamheter har specialpedagogisk kompetens, inklusive expertis 
inom autismspektrumtillstånd (AST) på vissa enheter. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande 
enligt följande: 
  

Vi tackar för förvaltningens svar på vår skrivelse och vi delar 
ambitionen om att arbeta mer med övergångar samt att 
överlämningsrutinerna mellan grundskola och gymnasium 
stärks, så att arbetet med gråzonsbarnen på gymnasiet kan bli 
bättre. Men överlämningsrutiner hjälper inte eleverna när de 
väl går på skolan. Då handlar det om barnens lärande här och 
nu. Vi ser tyvärr hur gråzonsbarnen riskerar att slås ut under 
skoltiden. Därför menar vi att staden behöver en särskild 
handlingsplan för hur man arbetar med gråzonsbarnen. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/4711-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse från Liberalerna om gråzonsbarn 

 UTBF 2024/4711-1 Skrivelse från Liberalerna om 
gråzonsbarn 
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§ 19 
Arbetet mot ogiltig semesterfrånvaro  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson m.fl. (L) 
UTBF 2024/4713 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson m.fl. (L) har lämnat in en skrivelse till 
utbildningsnämnden med frågor om hur stadens skolor och 
förvaltningen hanterar ogiltig semesterfrånvaro. 
  
Enligt skollagen har elever närvaroplikt samtliga skoldagar under 
läsåret. En elev i de obligatoriska skolformerna får beviljas kortare 
ledighet för enskilda angelägenheter. Om det finns synnerliga skäl, 
det vill säga mycket starka skäl, får längre ledighet beviljas efter en 
individuell samlad bedömning. 
  
Skolorna och förvaltningen följer löpande upp elevernas frånvaro, 
oavsett om den är giltig eller ogiltig. Om frånvaron är upprepad 
eller längre ska rektor utreda orsakerna till frånvaro och besluta om 
insatser för att få eleven åter till skolan. Om utredningen visar att en 
skolpliktig elev inte fullgör sin skolgång på grund av att elevens 
vårdnadshavare inte gjort vad som krävs för att detta ska ske får 
hemkommunen förelägga vårdnadshavare att fullgöra sina 
skyldigheter. Ett sådant föreläggande kan förenas med vite. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
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Förvaltningen beskriver i sitt tjänsteutlåtande rutiner för hur 
föräldrar kan ansöka om frånvaro för sina barn. Men det 
fenomen vi beskriver i vår skrivelse, som handlar om att 
föräldrar åker iväg med sina barn på andra veckor än lov utan 
att ansöka om frånvaro eller utan att ha fått beviljad ledighet, 
sker systematiskt. Detta fenomen har det rapporterats om i 
flertalet medier. Det är bra att förvaltningen genomför 
djuplodande studier över vad långvarig frånvaro kan bero på, 
men vi hade velat se att man adresserar just den problematik 
vi lyfte i vår skrivelse. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/4713-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse om ogiltig semesterfrånvaro 

 UTBF 2024/4713-1 Skrivelse från Liberalerna angående 
arbetet mot ogiltig semesterfrånvaro 

 

Sida 33 (37)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-21 

§ 20 
Bortförda Stockholmselever  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) och Andréa Hedin 
m.fl. (M) 
UTBF 2024/5516 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) och Andréa Hedin m.fl. (M) har lämnat in en 
skrivelse till utbildningsnämnden angående bortförda 
Stockholmselever. I skrivelsen för de fram att staden inte för någon 
statistik över antalet bortförda elever samt att det finns en ”lucka” i 
systemet som möjliggör att barn kan försvinna. Mot denna 
bakgrund vill Jan Jönsson och Andréa Hedin m.fl. att 
utbildningsförvaltningen besvarar ett par frågor om hur stadens 
system ser ut gällande bortförda elever samt vilka åtgärder som 
förvaltningen vidtar kring dessa frågor. 
  
Utbildningsförvaltningen arbetar aktivt för att förebygga 
skolfrånvaro och har tydliga rutiner för att anmäla, utreda och följa 
upp frånvarande elever. Därtill har förvaltningen även ett nära 
samarbete med Origo Stockholm samt andra aktörer kring 
hedersrelaterat våld och förtryck och har bland annat tagit fram 
stödmaterial och information som ska hjälpa stadens skolor i sitt 
arbete kring dessa frågor. Det är en självklarhet för förvaltningen att 
samtliga professioner ska arbeta för att förhindra att elever förs bort 
utomlands mot sin vilja eller att de utsätts för skadliga 
utlandsvistelser. Det finns dock ingen aggregerad statistik över 
antalet elever som kan vara frånvarande från skolan på grund av 
hedersrelaterat våld och förtryck. En sådan statistik skulle enligt 
förvaltningen vara allt för osäker och enbart baseras på antaganden. 
Förvaltningen har fört dialog med andra kommunala huvudmän som 
har olika system för att rapporter frånvaro och de är samstämmiga i 
att den aggregerade statistiken över bortförda elever inte är 
tillförlitlig. Förvaltningen kommer samtidigt att nära följa det 
regeringsuppdrag som handlar om att ta fram hur ett nationellt 
inrapporterings- och uppföljningssystem för ärenden där barn eller 
vuxna blivit bortförda kan utformas. 
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Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att förvaltningen tar kontakt med Origo i syfte att 

etablera överlämningssystem. 
3. Att därutöver anföra: 

  
Som vi ser det finns det en lucka i systemet som möjliggör att 
barn kan försvinna, där ingen har ansvaret att ha koll på var 
elever tar vägen när de skrivs ut ur skolan. Därför skulle vi 
vilja se ett bättre system för överlämning av elever 
exempelvis vid byte av skola. 
  
I sitt tjänsteutlåtande skriver förvaltningen att de inte delar 
bilden av att systemet har en lucka. Samtidigt skriver de att 
det med enskild skolplacering går att säga upp sin 
skolplacering utan att registrera sig på ny skola. Det verkar 
således finnas en lucka i systemet. 
  
Förvaltningen hänvisar i sitt svar på vår skrivelse att ett 
nationellt system för liknande ändamål är på gång. Även om 
detta kan bidra ser vi att kommunen redan nu behöver 
etablera ett system, det är inte bra om man inte har koll på 
elever som kan ha blivit bortförda. Vi vill därför uppdra åt 
utbildningsförvaltningen att i dialog med Origo, som får 
frågor och telefonsamtal om den här typen av ärenden, 
etablera ett överlämningssystem. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5516-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse angående statistik över bortförda Stockholmselever 

 UTBF 2024/5516-1 Skrivelse från Liberalerna och 
Moderaterna angående statistik över bortförda 
Stockholmselever 
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§ 23 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

 Skrivelse från Liberalerna (L) angående Skolverkets rapport 
 Skrivelse från Liberalerna (L) angående Stockholms 

transport- och fordonstekniska gymnasium 
 Skrivelse från Liberalerna (L) kring diskriminering i skolan 
 Skrivelse från Moderaterna (M) angående att vända 

skolresultat 
  
Fråga angående Hässelby Villastads skola 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) ställer en fråga till 
förvaltningen angående ett mottaget e-postmeddelande från en 
vårdnadshavare med barn i Hässelby Villastads skola. Peter 
Bragner, grundskoledirektör, svarar övergripande på frågan. 
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